
Bestyrelsen for Børnehuset Ådalen og Ådalsskolen 

Referat fra bestyrelsesmøde tirsdag d. 16.4.2020 kl. 19-20.30  

Dato og tidspunkt ændret fra 14.4. pga. genåbning af dagtilbud og skole. 

Deltagere: Jesper Kaasen Skovdal, Bjarke Jensen, Susa.nne Jakobsen, Lene Holme Møller-Madsen, Hanne 
Holstein Ipsen, Rubi Frahm, Jakob Hansen, René Hedegaard Nielsen, Anne-Mette Schou Hansen (medarb.), 
Mette Bach (medarb.), Lene Bøgh Mikkelsen (medarb.), (elevrep), David (elevrep), Carsten Bonde Bräuner, 
Maibritt Vestergaard, Morten Borup 
Afbud:  
Mødested: Videomøde på Meet 

Dagsorden 
Ordstyrer:  
Pkt. 1 Underskrive referat Referatet kunne ikke underskrives pga. videomøde  18.00 

Pkt. 2 Godkendelse af dagsorden  Dagsordenen afkortes til primært at fokusere på pkt. 3, 5 og 
6. 

B 18.05 

Pkt. 3 Siden sidst fra børnehuset 
og skolen 

 FI udvalget og område MED-udvalget for Børn og læring 
har drøftet budgetforslagene. De påpeger, at 
besparelser i daginstitutioner og skoler og PPR vil få 
betydning for den service man kan yde. 

I kan følge med på Syddjurs’ kommunes hjemmeside. 
 

Genåbning af skole og børnehus 
Genåbningen blev annonceret lige da påskeferien var 
startet, mandag aften. Retningslinjerne fra 
Sundhedsstyrelsen kom ud tirsdag aften. 
Vi skal holde afstand på 2 meter og leve op til 
retningslinjerne i forhold til hygiejne samt en masse andre 
forholdsregler. 
 
Børnehus: Der er etableret tre indgange og vi har kunnet 
dele legepladsen op. Det er gået godt. Vi har ca. 40% af 
børnene. Fra næste uge er det ca. 2/3, der kommer. 
Tidlig SFO har været presset af det, da vi ikke har kunnet 
lave den samme gode overgang, som vi plejer. Jakob tilføjer 
det virkede godt, at troldegruppen fik en halv dag i 
børnehuset og i samlet flok gik i SFO. 
Der er 15 børn i SFO på nuværende tidspunkt. 
De leger så vidt muligt med de børn, de har været sammen 
med i løbet af skoledagen, og er udenfor med afstand. 
Sundhedsberedskabet i Syddjurs har godkendt, at vi kan 
samle børnegrupper. 
 
Skolen: Der er 2 meter mellem eleverne i klasserne. De er 
sammen med de samme børn og voksne hele skoledagen. 
Det meste af undervisningen foregår udenfor. De vasker 
hænder, når de møder om morgenen. De er placeret på små 
hold. De holder pause på skift og vasker hænder, når de har 
været ude og før og efter de har spist. Det bliver til 6 gange 
håndvask på en dag.  
 
Vi har kortet skoledagen af for at have voksne nok til de 15 
hold, vi har. Vi har forsøgt at informere forældrene.  
Susanne synes, at skolen har været god til at informere, og 
at det er en god prioritering at korte skoledagen af. Det 
skaber tryghed hos børn og forældre, at der er kendte 
voksne nok. 
Stor ros til informationen på Aula. Det gør I virkelig godt. 
Afhentning og aflevering fungerer også rigtig godt. 

O 18.10 



Bestyrelsen for Børnehuset Ådalen og Ådalsskolen 

Kunne det være en mulighed at forældre melder ind i forhold 
til, hvem de leger med eller har leget med under 
nedlukningen. Morten vil ikke udelukke, at det er en 
mulighed, men det kan også blive et stort puslespil. Det er 
ikke realistisk at tage hensyn til dette i større omfang. 
 
Lene spørger til, om medarbejderne føler sig trygge i denne 
situation. Ledelsen oplever, at medarbejderne har været 
glade og lettede over, hvor godt det er gået. Der er forskel 
på, hvordan man som medarbejder har oplevet forløbet op til 
genåbningen, også i forhold til ens bekymring for at blive 
smittet. Det var en hektisk opstart om tirsdagen inden 
eleverne startede. 
 
Fjernundervisning hvordan fungerer det? 
Har I en fornemmelse af, hvordan det går?  
Vi havde I den første periode en forventning om, at eleverne 
skulle til afgangsprøve. Derfor var vi nødt til at fortsætte 
kravene med det udgangspunkt.  
Vi følger eleverne meget tæt. Har korte deadlines og vi ved, 
om de er med. Vi bruger selvfølgelig en del tid på at hjælpe 
dem til at strukturere dagen og til at prioritere deres tid.  
De snakker med hinanden og får også hjælp fra de voksne. 
Vi har en tæt kontakt med dem og god føling med, hvordan 
det går med den enkelte elev. 
 
Overgangsarbejdet; 
Vi havde tænkt, vi skulle evaluere. Nu har overgangen fra 
Børnehus til tidlig SFO været meget anderledes end 
tidligere. Så spørgsmålet er, om vi kan bruge den viden, vi 
får fra i år. Skal vi vente til næste år? 
Det giver ikke mening at evaluere i år. Vi skal skyde det til 
senere. Vi aftaler at holde fast i tanken, men skyder 
evalueringen til næste år. 
 

Pkt. 4 Nyt fra elevrådet Udgår O 18.25 

Pkt. 5 Planlægning af 
bestyrelsesvalg, 
årsberetning og oplæg med 
Per Schultz Jørgensen d. 
28.4. 
Gennemgang af proceduren 
og aftaler for valgbestyrelse, 
stemmeoptællere etc. Se 
bilag med aktivitetsplan. 
 
Mad leveres af Romalt 
Aktivitetshal. Forskellige 
tærter med salat. 
 
Program: 
Kl.17-19.00 Per Schultz 
Jørgensen holder oplæg 
Kl.19-19.30 Fællesspisning 
og årsberetning 
Kl.19.30-20 Valg til 
bestyrelsen 
 
Tilmelding er nødvendig af 
hensyn til forplejning.  

Der er forsamlingsforbud til og med august. Arrangementet 
og valget må derfor udsættes. 
Morten har forespurgt hos forvaltningen, hvordan vi kan gøre 
det, men har ikke fået svar endnu. Arrangementet med Per 
Schulz Jørgensen udskydes. 
Måske kommer der en national udmelding om 
bestyrelsesvalg. 
 
Vi aftaler at udskyde valg og foredrag til tidligst september, 
når vi engang må forsamles igen. 

D
/
B 

18.35 



Bestyrelsen for Børnehuset Ådalen og Ådalsskolen 

Der skal opslag både på 
nettet og på dørene i skolen 
og børnehus. 
 
Hvem af de forældrevalgte 
ønsker at genopstille? 

Pkt. 6 Høringssvar til 
kvalitetsrapport for 
skoleområdet 2016/2017, 
2017/2018 og 2018/2019. 
 
Kvalitetsrapporten er 
bagudskuende og giver en 
status på arbejdet med børn 
og unges læring og trivsel på 
skoleområdet i Syddjurs 
Kommune for skoleårene 
2016/2017, 2017/2018 og 
2018/2019. Kvalitetsrapporten 
er udarbejdet i henhold til 
bekendtgørelse nr. 204 af 23. 
marts 2020 om 
kvalitetsrapporter. 
 
Høringssvar skal sendes ind 
senest d. 27.4. kl. 12. Hvilke 
temaer ønsker bestyrelsens 
at afgive høringssvar om? 
 

Strækker sig over en 3 årig periode. I har mulighed for at 
indgive et høringsvar. Og hvad skal det I så fald indeholde? 
 
Bestyrelsen ønsker ikke at indgive et høringssvar. 
 

D
/
B 

19.00 

Pause 19.30 

Pkt. 7 Princip for skole-
hjemsamarbejde.  
Revideres så det omfatter 
Børnehuset SFO og skole og 
kaldes ”Princip for 
forældresamarbejde”. 
Aula og MinUddannelse skal 
medtænkes som 
kommunikations- og 
læringsplatform. 
 
Det eksisterende princip er 
vedlagt som bilag. 

Udsættes D
/
B 

19.45 

Pkt. 8 Arbejdsdag for forældre og 
børn. 
Dato og tidspunkt fastlægges. 
 
Børnehuset og skolen laver 
en liste med arbejdsopgaver. 
 
Forplejning? 

Arbejdsdagen udsættes til forsamlingsforbuddet ophæves 
(tidligst september). 

D
/
B 

20.15 

Pkt. 9 Skoleårets planlægning 
 
Retningslinjer for 
skemalægning 

Udsættes O
/
D 

20.30 

Pkt. 10 Indkomne sager til 
bestyrelsen 

Ingen O 20.45 

Pkt. 11 Punkter til kommende 
møder 

 

 Sprogvurdering 

B 20.50 
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 Inspirationsaften for forældreråd (august) 

 Principper og handleplan vedr. kost 

 Princip for vikardækning og info ved længere tids 
fravær 

Pkt. 12 Evt.  
Hvordan håndterer vi årsberetningen? 
Den kan enten laves skriftligt eller filmes. 
 
Morten sender oversigten over punkter ud med referatet. I 
melder tilbage hurtigt med svar til alle. Enten skrives det 
eller filmes. 
Vi drøfter udformningen på næste møde. 
 
Forældreråd i børnehuset? Der skulle laves et fysisk opslag, 
hvor forældrene kunne skrives sig på. Det kræver dog, at vi 
kan mødes. 
 

 20.55 

O: orientering 
D: drøftelse 
B: beslutning 

 

 


